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Op 7 juli 2011 organiseerde de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
een verslagmoment over de Europese Ministerraden Landbouw en Visserij van april, mei 
en juni 2011, met mevrouw Loes Lysens, attaché Landbouw van de Vlaamse vertegen-
woordiging bij de Permanente Vertegenwoordiging van België bij de Europese Unie.

I. ToelIchTIng door meVrouw loes lysens

Mevrouw Loes Lysens geeft een debriefing van de Europese Ministerraden Landbouw en 
Visserij van 14 april, 17 mei, 7 juni en 28 juni, en blikt vooruit op de agenda van de vol-
gende raden.

1. raad landbouw en Visserij van 14 april 2011

1.1. Beheer visserij-inspanning westelijke wateren

De Europese Commissie heeft de mededeling waarin het huidige beheer van de visserij-
inspanning in de westelijke wateren geëvalueerd wordt, toegelicht. Een aantal lidstaten dat 
actief is in die regio zijn voorstander van de huidige regeling, maar willen die wel bijsturen 
om tegemoet te komen aan de nieuwe uitdagingen, onder andere inzake teruggooi. De 
lidstaten vroegen om deze discussie te integreren in het dossier over de toekomst van het 
GVB. De Commissie deelt de mening van de lidstaten en vindt dat het beleid geactuali-
seerd moet worden, zodat het beter aansluit bij de nieuwe prioriteiten.

1.2. Kwaliteitspakket 

Over het kwaliteitspakket vond een vragenronde plaats om enkele discussiepunten uit te 
klaren die niet in de raadswerkgroep opgelost geraakten. Het gaat dan over de discussie 
over het al dan niet meer aandacht geven aan lokale producten en over de vraag of er bij-
zondere bepalingen specifiek voor bergproducten opgenomen moeten worden.

Een meerderheid van de lidstaten steunt het idee om meer aandacht te besteden aan lokale 
producten en vraagt de nodige aandacht voor een eenvoudig en transparant systeem. Het 
invoeren van een Europees logo hiervoor vinden zij een stap te ver.

De lidstaten reageerden verdeeld op de vraag over de bergproducten. Een meerderheid 
steunde het principe, maar vraagt dan ook om bijkomende categorieën op te nemen zoals 
producten van kust- of fjordgebieden.

1.3. Diversen

1.3.1. Verklaring aquacultuur

Tsjechië heeft samen met vier andere niet-ontsloten lidstaten een verklaring opgesteld die 
het belang van aquacultuur onderstreept in het nieuwe Europees Visserijfonds. De ver-
klaring bevat een oproep voor meer middelen voor aquacultuur en de vraag aan de Com-
missie om deze bezorgdheid mee te nemen in de discussie over de toekomst van het GVB.

1.3.2. Prijsvolatiliteit landbouwgrondstoffen

België stelde het resultaat voor van het ketenoverleg over de crisis in de varkenssector. 
Het prijscompensatiemodel dat hieruit voortvloeide, kan een voorbeeld zijn van hoe peri-
odes van lage prijzen binnen de sector opgevangen kunnen worden. De Commissie en de 
lidstaten waren van mening dat het voorstel de nodige aandacht verdient, dus werd het 
doorverwezen naar de High Level Group Varkens.
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1.3.3. EU-MERCOSUR

Ierland heeft samen met elf  lidstaten, waaronder België, de bezorgdheid geuit over de 
verdediging van de landbouwbelangen in de MERCOSUR-onderhandelingen. De Com-
missie zal de Raad Landbouw op de hoogte houden van nieuwe ontwikkelingen en een 
voorstel van biedingen. Het dossier ligt momenteel stil omwille van verkiezingen in Argen-
tinië en zal pas eind 2011 of begin 2012 opnieuw op tafel komen.

1.3.4. GLB en ontwikkelingslanden

Nederland heeft aan de Commissie gevraagd om in de impactstudies over de toekomst 
van het GLB rekening te houden met de impact van het Europees beleid op de ontwikke-
lingslanden. De Commissie heeft toegezegd hier rekening mee te zullen houden.

2. raad landbouw en Visserij van 17 mei 2011

2.1. Bosbouw

Er vond een discussie plaats over het mandaat dat aan de Commissie en het voorzitter-
schap gegeven kan worden om in naam van de EU deel te nemen aan de conferentie over 
de bossen in Europa. Er werd geen vooruitgang geboekt omdat een aantal lidstaten niet 
bereid waren om een mandaat te geven aan het voorzitterschap om te spreken over ele-
menten in het dossier die te maken hebben met nationale bevoegdheden.

Later werd het dossier opnieuw besproken in Coreper I en er werd nog tijdig een akkoord 
bereikt om het voorzitterschap alsnog een zeer beperkt mandaat te geven om de nationale 
belangen te verdedigen. De conferentie vond half  juni plaats.

2.2. Diversen

2.2.1. Bescherming van dieren tijdens transport

Zweden vroeg aan de Commissie om versneld werk te maken van een rapport over de 
situatie van het welzijn van dieren tijdens transporten, omdat volgens het land de huidige 
bepalingen achterhaald zijn. De Commissie lichtte toe dat in september een rapport gepu-
bliceerd zal worden en dat eventuele conclusies en wetgevende voorstellen pas nadien in 
overweging kunnen worden genomen.

2.2.2. Dierenwelzijn in de Baltische regio

Litouwen bracht verslag uit van de eerste internationale Baltische conferentie over verant-
woord omgaan met gezelschapsdieren.

2.2.3. Codex Alimentarius

Het voorzitterschap bracht verslag uit van de werkzaamheden van de comités van de 
Codex Alimentarius.

2.2.4. Duurzame voedselconsumptie- en productie

Het voorzitterschap bracht ook verslag uit van een conferentie over duurzame voedsel-
consumptie en -productie, met als doel om in het landbouwonderzoek meer aandacht te 
besteden aan dit onderwerp.
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2.2.5. Conclusies High Level Group Varkens

De Commissie heeft de conclusies van de High Level Group Varkens voorgesteld. Die 
komen erop neer dat er geen globale oplossing bestaat om de mededinging van de hele 
sector te verhogen. Er kunnen wel een aantal instrumenten worden ingezet die hiertoe 
bijdragen zoals innovatie, kwaliteit, het creëren van toegevoegde waarde enzovoort. De 
Commissie neemt de conclusies van de High Level Group op in het dossier GLB 2020.

2.2.7. Interventieprijs granen

Polen vroeg om de interventieprijs voor granen te verhogen van 101 naar 130 euro per ton, 
om zo de markt te stabiliseren en een betere prijs te garanderen voor de landbouwers. De 
Commissie had begrip voor de vraag om de markt te stabiliseren, maar het verhogen van 
de interventieprijs is niet het juiste mechanisme, aangezien dat zou leiden tot een algemene 
prijsverhoging, ook van de voederkosten.

2.2.8. Productiequota suiker

Polen vroeg om de afhankelijkheid van de Europese suikerverwerkers ten opzichte van 
derde landen te verminderen door de Europese productiequota op te trekken met 15 per-
cent in één jaar of met drie keer 5 percent de komende drie jaar. De Commissie zal in het 
beheerscomité nagaan welke mogelijkheden er binnen de bestaande wetgeving zijn om 
de suikerbevoorrading te verbeteren. Mevrouw Lysens vult aan dat dat ondertussen is 
gebeurd. Het invoercontingent is verhoogd en er werd voorgesteld om buiten het quotum 
geproduceerde suiker om te zetten in quotasuiker.

2.2.9. Droogte Noord-Europa

Frankrijk vroeg van de Commissie maatregelen naar aanleiding van de gevolgen van de 
aanhoudende droogte. Het ging specifiek om een voorschot van 80 percent op de zoog-
koeienpremie en het vervroegd uitbetalen van de bedrijfstoeslag vanaf  16 oktober. De 
Commissie wil zich constructief  opstellen om de problemen aan te pakken en raadde de 
lidstaten aan een dossier in te dienen dat kan besproken worden in het beheerscomité 
directe betalingen. Die bespreking vindt nog voor half  juli plaats.

3. Buitengewone raad landbouw van 7 juni 2011 

3.1. EHEC-crisis

Mevrouw Lysens licht toe dat deze buitengewone raad werd georganiseerd omwille van de 
EHEC-crisis.

De Commissie gaf  een update van de fytosanitaire aspecten van de crisis en stelde voor 
om 150 miljoen euro vrij te maken om een schaderegeling van 30 percent van de geleden 
schade voor komkommers, tomaten en slasoorten mogelijk te maken. De lidstaten vonden 
het voorgestelde bedrag onvoldoende, waarna de Commissie toestemde om het voorstel 
wezenlijk bij te stellen, wat ook gebeurd is. Op 14 juni werd in het beheerscomité Groenten 
en Fruit een aangepast voorstel met een schadevergoeding van 50 percent goedgekeurd, 
ook voor paprika’s en courgettes, voor een totaalbudget van 210 miljoen euro.

Er werd ook gewezen op de invoerbeperking door Rusland. Op 29 juni werd de grens met 
Rusland heropend.

3.2. Droogte

Frankrijk heeft, met de steun van België, aangedrongen op bijkomende maatregelen 
naar aanleiding van de aanhoudende droogte. Het gaat niet enkel over een verminderde 
opbrengst van bepaalde teelten, maar ook over het niet meer tijdig kunnen uitzaaien en 
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vooral om het tekort van groenvoer voor de veehouders. De concrete vraag ging over het 
niet moeten respecteren van maaidata voor agromilieumaatregelen. De Commissie volgt 
de situatie op de voet op en zal er indien nodig op terugkomen.

4. raad landbouw en Visserij van 28 juni 2011 

4.1. Vangstmogelijkheden 2012

In een mededeling van de Commissie worden de krijtlijnen uitgezet voor de onderhande-
lingen over de vangstmogelijkheden voor 2012. De Commissie geeft aan dat het met een 
aantal bestanden beter gaat. De lidstaten reageerden op een aantal elementen uit de mede-
deling waarmee ze niet akkoord konden gaan. Het betreft de automatische reductie met 
25 percent van de jaarlijks toegestane quota als er gebrek is aan voldoende wetenschap-
pelijke gegevens, het opdelen van onderhandelingen in het najaar en het ongenuanceerd 
toepassen van de MSY-doelstellingen.

De lidstaten waarderen wel de voorgestelde vereenvoudiging en beamen dat een aantal 
visbestanden hersteld zijn.

4.2. EHEC-crisis

De Europese Commissarissen Dalli en Ciolos gaven een stand van zaken van de crisis. 
Commissaris Dalli gaf aan dat lessen getrokken zullen worden uit de manier waarop deze 
crisis werd beheerd.

Commissaris Ciolos gaf  aan dat op 22 juli het beheerscomité Groenten en Fruit zich zal 
buigen over het gebruik van het budget van 210 miljoen euro. Daarnaast gaf  hij aan dat 
een communicatiepakket wordt voorbereid, bestaande uit videocommunicatie en een extra 
oproep voor nationale promotiecampagnes voor verse groenten en fruit, die uitgevoerd 
kunnen worden vanaf 15 november 2011.

De lidstaten bedankten de Commissie voor de update en de snelle reactie om de econo-
mische gevolgen op te vangen. Een aantal lidstaten, waaronder België, gaf wel aan dat de 
compensatiemaatregelen onvoldoende zijn om alle schade te vergoeden en vroeg bijko-
mende maatregelen.

4.3. Diversen

4.3.1. Makreelvangsten IJsland en de Faeröereilanden

Ierland heeft de problematiek van de unilaterale quota van IJsland en de Faeröereilanden 
voor makreelvangsten aangekaart en vroeg de Commissie om de nodige maatregelen te 
nemen.

4.3.2. EVF-verklaring

Polen heeft aan de raad de gemeenschappelijke verklaring van acht lidstaten over de toe-
komst van het EVF voorgesteld, waarbij gewezen werd op het belang van de cohesiegebie-
den en aquacultuur.

4.3.3. Minstbedeelden

Italië wees op de concrete gevolgen van de recente uitspraak van het Europees Hof van 
Justitie over het gebrek aan een wettelijke basis om het programma voor de minstbe-
deelden in de toekomst correct uit te voeren. Hierdoor kan 75 percent van de normaal 
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toebedeelde producten niet meer toebedeeld worden. Italië vroeg met de steun van een 
meerderheid van de lidstaten een oplossing voor de politieke blokkering van het dossier.

4.3.4. Andere punten

Er werd nog verwezen naar de uitkomst van enkele conferenties (veehouderij, bioland-
bouw en visserijbeleid) en de ministeriële vergadering van de G20 die onder Hongaars 
voorzitterschap plaatsvonden.

5. Volgende raden

Mevrouw Lysens deelt mee dat de eerste raad onder Pools voorzitterschap zal plaatsvin-
den op 19 juli. Tijdens die raad zal het wetgevend voorstel over de toekomst van het GVB 
gepresenteerd worden.

Op 19 en 20 september is de volgende raad gepland en tijdens de raad van 21 oktober zal 
het wetgevend voorstel over de toekomst het GLB voorgesteld worden.

II. BesprekIng

De heer Stefaan Sintobin verwijst naar de toelichting van mevrouw Lysens waarin werd 
gesteld dat de Europese Commissie de droogteproblematiek op de voet volgt. Voor de 
spreker is dat, gelet op de ernst van de problematiek, een heel beperkt engagement van de 
Commissie.

Het lid vraagt ook of  het ggo-dossier al werd besproken op de Europese Ministerraad. 
De beslissing over het al dan niet toelaten van ggo’s zou bij de lidstaten komen te liggen, 
en ook milieu- en gezondheidsredenen zouden ingeroepen kunnen worden om ggo’s te 
verbieden.

Mevrouw Tine Eerlingen vraagt ook of  meer informatie verstrekt kan worden over het 
ggo-dossier.

Het lid had ook graag wat meer informatie over het internationaal congres over verant-
woord omgaan met gezelschapsdieren.

De heer Jos De Meyer vraagt of  er al concrete voorstellen zijn van de High Level Group 
over de varkenshouderij met consequenties voor de Vlaamse varkenshouders.

Er werden in het kader van de EHEC-crisis een aantal beslissingen genomen over finan-
ciële tegemoetkomingen. De heer De Meyer informeert wanneer de Vlaamse tuinders de 
uitvoering van de maatregelen mogen verwachten.

De heer Dirk Peeters focust op het visserijbeleid en veronderstelt dat de in de Raad bespro-
ken dossiers enkel betrekking hebben op de Europese wateren. Een aantal leden van de 
commissie heeft een delegatie van West-Afrikaanse vissers ontvangen. Het lid informeert 
of ook rekening wordt gehouden met de vragen en eisen van deze vissers bij het vaststellen 
van vangstquota voor de West-Afrikaanse kust.

Mevrouw Loes Lysens beaamt dat het antwoord van de Commissie op de droogteproble-
matiek beperkt is. Het is positief  dat een voorschot van 80 percent voor de zoogkoeien-
premie en het vervroegd uitbetalen van de toeslagrechten wordt toegestaan. Maar voor 
andere maatregelen, zoals het versoepelen van maaiverplichtingen, kan de Commissie 
weinig initiatieven nemen, aangezien het gaat om bepalingen die ingeschreven zijn in de 
programma’s voor plattelandsontwikkeling. Als lidstaten een versoepeling willen, moeten 
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ze een wijziging van het programma indienen. De Commissie gaat daar niet soepel mee 
om, dus het duurt een tijd voor een aanpassing goedgekeurd kan worden, en bovendien 
moet bij elke wijziging worden aangetoond dat er geen gevolgen zijn inzake biodiversiteit.

Tijdens de zitting van het Europees Parlement deze week kwam het ggo-dossier aan bod 
en ook in de Europese Ministerraad Leefmilieu werden al diverse discussies gevoerd, legt 
mevrouw Lysens uit. Het is een codecisiedossier en het Europees Parlement heeft gesteld 
dat ook leefmilieucriteria in ogenschouw genomen moeten kunnen worden door de lidsta-
ten indien zij de teelt van ggo’s willen beperken/verbieden op hun grondgebied. De raad 
kon het voorstel niet steunen, vooral omdat een aantal lidstaten stelt dat teelterkenningen 
op Europees niveau geregeld moeten worden. Een andere groep van lidstaten stelt niet 
akkoord te kunnen gaan met de voorgestelde criteria. Het probleem is dat alle criteria 
WTO-compatibel moeten zijn.

De juridische dienst van de Raad heeft al diverse adviezen geschreven over wat wel of niet 
mogelijk is. Het dossier gaat over het al dan niet verbieden van ggo-variëteiten waarvoor 
reeds een positief  EFSA-rapport beschikbaar is. Als lidstaten op basis van leefmilieucri-
teria toch de teelt van deze ggo-variëteiten op hun grondgebied verbieden, wordt eigenlijk 
het EFSA-rapport onderuit gehaald. Vandaar dat de Raad deze redenering niet volgt en 
het juridisch moeilijk is om deze criteria toe te voegen.

In eerste lezing werd er geen akkoord bereikt over de ggo-problematiek. Het Poolse voor-
zitterschap heeft aangegeven niet aan dit dossier voort te zullen werken. Dus ten vroeg-
ste begin 2012, onder Deens voorzitterschap, zal het dossier officieel terug op de agenda 
komen en met het Europees Parlement besproken worden.

De conferentie over het verantwoord omgaan met gezelschapsdieren was de eerste confe-
rentie die hierover door een van de Baltische staten georganiseerd werd. Het doel van deze 
conferentie was de nodige publieke aandacht te krijgen en de nodige promotie te voeren 
inzake het verantwoord omgaan met gezelschapsdieren en het beleid dat hierover door de 
overheden gevoerd wordt (workshops inzake dakloze huisdieren, welzijn van renhonden, 
de rol van educatie en communicatie werden hierbij georganiseerd). Litouwen wenste met 
deze conferentie via de Raad duidelijk te maken dat dierenwelzijn wel degelijk de nodige 
aandacht krijgt in de Baltische regio en dat er werk wordt gemaakt van hogere standaar-
den terzake.

Er zijn nog geen concrete voorstellen van de High Level Group Varkens, aangezien de 
aanbevelingen worden meegenomen in het GLB 2020 dat in oktober wordt gepresenteerd.

Op dit moment beschikt mevrouw Lysens nog niet over cijfers over de EHEC-steun die 
uitbetaald zal worden. Het is wel in de regelgeving voorzien dat de uitbetaling gebeurt tus-
sen eind juli en 15 oktober.

De discussie over de vangstmogelijkheden 2012 voor de visserij heeft enkel betrekking op 
de vangstmogelijkheden binnen de Europese wateren, beaamt mevrouw Lysens.

Mevrouw Tine Eerlingen vraagt nog iets meer duiding bij de automatische reductie van de 
vangst met 25 percent bij een gebrek aan voldoende wetenschappelijke gegevens.

De vangstmogelijkheden worden vastgesteld op basis van wetenschappelijke gegevens, 
stelt mevrouw Loes Lysens. Die gegevens moeten grotendeels door de wetenschappers 
van de lidstaten zelf  verzameld worden. Er worden steeds meer wetenschappelijke rappor-
ten en adviezen gevraagd, waardoor niet voor alle bestanden evenveel wetenschappelijk 
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materiaal voorhanden is. Commissaris Damanaki is van mening dat er voor de bestanden 
waarvoor er onvoldoende wetenschappelijk advies is, automatisch een reductie van 25 per-
cent op de TAC van het vorige jaar wordt toegepast. Dat moet de lidstaten aanzetten om 
meer wetenschappelijke gegevens te verzamelen.

Jos DE MEYER,
voorzitter

Agnes BRUYNINCKX-VANDENHOUDT,
verslaggever



Stuk 1244 (2010-2011) – Nr. 1 11

V L A A M S  P A R L E M E N T

gebruikte afkortingen

Coreper  comité van permanente vertegenwoordigers
EFSA   European Food Safety Authority
EHEC   enterohemorragische Escherichia coli
EU   Europese Unie
EVF   Europees Visserijfonds
G20   Groep van 20
ggo   genetisch gemodificeerd organisme
GLB   gemeenschappelijk landbouwbeleid
GVB   gemeenschappelijk visserijbeleid
MERCOSUR  Mercado Común del Sur
MSY   maximum sustainable yield
WTO   World Trade Organization


